
Vážení občané obce Borová, 

 

obracíme se k vám, ať už patříte k příznivcům či odpůrcům výstavby větrných 

elektráren v katastrálním území obce. V tomto vyjádření se pokoušíme nezaujatě 

uveřejnit naše jednotlivá jednání s panem starostou i dalšími zastupiteli obce od 

začátku....  

 

1. Duben 2011 - veřejná schůze. Její součástí je prezentace větrných elektráren 

zástupci společnosti OSTWIND cz.  V diskusi přednášíme možné problémy, které 

mohou vyplynout ze záměru výstavby VtE na Borové. P. místostarostka Prouzová 

veřejně sděluje p. starostovi, že by některé z nich měli zanést do smluv se 

společností Ostwind cz.  NESTALO SE !.... 

 

2. 19.4.2012 - veřejná schůze. Přítomni jsou opět zástupci OSTWINDu. Odpůrci VtE 

přednášejí stejné argumenty. Do diskuse se zapojuje více lidí, kteří s výstavbou 

nesouhlasí. Jsou navrhována i řešení, jak do obce přinést více financí, než by byl 

přínos VtE. Sl. Kopřivová z OSTWINDu slibuje vypracování vizualizací VtE v obci 

Borová. Do dnešního dne /1.10.2012/ SE NESTALO! 

 

3. Je zahájeno řízení ve věci návrhu zadání Změny č. 3 územního plánu obce Borová, 

zaměřené speciálně na výstavbu VtE v katastru obce. Připomínky musel Odbor 

výstavby MÚ Náchod obdržet do 7.5.2012.  ZASLALA JE I  ŘADA Z VÁS! 

 

4. 24.5.2012 – pánové Hruška, Jakubec a Jirka písemně zpracovávají možná rizika 

spojená s výstavbou VtE na Borové. Listinu předávají s požadavkem projednání 

zastupitelstvem obce p. starostovi. V souladu s  ustanoveními zákona o obcích 

měl být dokument projednán ve lhůtě 60 dnů – tedy do 23.7.2012. K projednání 

nejsme přizváni! NEVÍME, ZDA BYL PROJEDNÁN, NEZNÁME VÝSLEDEK!   

 

5. Lhůta uplynula – Dotazujeme se na výsledek projednání výše zmíněného 

dokumentu. P. starosta sděluje, že naše připomínky byly předány Ostwindu .... Pro 

nás jsou ale partnerem v jednání NAŠI zastupitelé - odpovědi od těch, ke kterým se 

s důvěrou obracíme, jsme se doposud NEDOČKALI ! 

 

6. Červen 2012 - vyhlášení petice STOP VTE BOROVÁ  

 

7. 23.8.2012 – podepsaná petice předána p. starostovi Formanovi. Dokument 

podepisuje 722 osob! /na území Čech 340 a na území Polska 382/.  Petiční zákon 

ukládá adresátovi petice vyjádřit se písemně ve lhůtě 30-ti dnů (pokud adresát není 

kompetentní, pak do 5-ti dnů dává na vědomí předání petice příslušnému orgánu) - 

Lhůta vypršela 22.9.2012. PÍSEMNÉ SDĚLENÍ JSME DOSUD /1.10.2012/ 

NEOBDRŽELI ! 

 



8. Předání petice p. Formanovi - cca jednohodinové /pro nás velmi smutné/ jednání 

se zastupiteli /přítomno 7 zastupitelů včetně p. starosty/.  Při předávání dokumentu 

reaguje hlavní představitel obce slovy: „Jsou to jenom podpisy - ty mě nezajímají, 

JÁ mám jasno! Reakcí na argumenty předložené z naší strany je: „Chalupáři pro 

mě nic neznamenají - do obecní kasy nic nepřinášejí“...Neznamenají pro mě nic 

lidé, kteří jsou schopni ze dne na den měnit názor“. Názor na naplaveniny 

/přistěhovalce/ je nám hanba komentovat... 

P. místostarostka zvýšeným hlasem sděluje zástupcům Petičního výboru, že pokud 

si myslí, že ji to baví (myšlena její činnost v zastupitelstvu), tak to nemusí 

dělat.........  

 

9. O týden později - jednání zastupitelstva.  Jsme přítomni a snažíme se otevřít 

diskusi na téma studie EIA /řízení zahájeného Ministerstvem životního prostředí ve 

věci posuzování vlivu VtE na životní prostředí/. V tomto dokumentu investor 

poprvé přiznává řadu rizik, (např. riziko znečištění zdroje podzemních vod) na 

která jsme obec od počátku upozorňovali. Zároveň upouští od některých bodů, 

které byly součástí letáku předkládaného obyvatelům Borové (např. odmrazovací 

zařízení). Zjišťujeme, že ne všichni zastupitelé obce jsou se zprávou EIA 

seznámeni. Navrhujeme další setkání o týden později. Chceme dokument EIA 

představit a vyhodnotit. ZASTUPITELSTVO SOUHLASÍ ! 

 

10.  6.9.2012 - jednání zastupitelstva. Jdeme sem s vědomím, že zde pravděpodobně 

bude zástupce Ostwindu cz. Je přítomna sl. Kopřivová.  Předem dohodnutá 

návštěva - p. starosta zvýšeným hlasem sděluje, že nemá čas! Na jednání jsou ale 

přítomni i řadoví občané Borové, které věc zajímá! Prostor pro diskusi tedy 

dostáváme... Úvodem pokládáme /p. starostovi/ otázku týkající se výpočtu 

uvažované částky 100.000,- Kč ročního výnosu z jedné VtE......Odpověď opět nezní 

z úst těch, kterým jsme dali důvěru, ale od zástupce Ostwindu cz., sl. Kopřivové – 

není schopna objasnit. Předkládáme fakta z dokumentu EIA – sl. Kopřivová je 

některými zaskočena. (Př. rozdíl v dokumentu uvedeném množství štěrku  na 

zpevnění přístupových komunikací ).  

V průběhu diskuse vyjadřuje sl. Kopřivová obavu z možných následků pro obec, 

která nechce dodržet smluvní ustanovení s OSTWINDem! V jedné chvíli se obavy 

sl. Kopřivové mění v HROZBU? 

 

Nakonec dochází k diskusi se zastupiteli... Jeden z nich se ptá p. starosty, zda by 

neměl dát na mínění lidí? Dotazuje se na vyhlášení referenda..... Bohužel, od této 

chvíle je jediný člen obecního úřadu, který před veřejností vyjádří jiný názor, 

atakován pamflety! MRZÍ NÁS TO, OMLOUVÁME SE ZA MOŽNÉ 

NEPŘÍJEMNOSTI - VELICE SI VÁŽÍME LIDÍ, KTEŘÍ SI DOVOLÍ VLASTNÍ 

NÁZOR! 

 



11. 13.9.2012 – jednání zastupitelstva - S ohledem na výhrůžky právními kroky 

navštěvujeme p. starostu. Žádáme o předložení smluv uzavřených mezi obcí a 

Ostwindem. Máme v úmyslu je nechat posoudit nezávislými právníky a zjistit, zda 

z nich vyplývají pro obec sankce. V tomto smyslu pana starostu informujeme. 

Smlouvy dostáváme k nahlédnutí! Obec prý podniká vlastní kroky ! Vše se poprvé 

odehrává, ze strany zastupitelů, bez urážek, v příjemné atmosféře...DEN PO TÉ JE 

OZNÁMENA REZIGNACE p. STAROSTY, p. MÍSTOSTAROSTKY A ČLENKY 

ZASTUPITELSTVA... 

 

Na jednání ještě vznášíme dotaz ohledně pozemků, na které by mělo být rozšířeno 

věcné břemeno pro Ostwind (viz dodatky smluv)...Jedná se o pozemky v okolí 

restaurace, v místě, kde je venkovní taneční parket, kontejnery na odpad atp. P. 

starosta odpovídá, že se jedná o jiné pozemky, cesty na jiných místech, a věcná 

břemena jsou kvůli kabelovému vedení....???....DOPOSUD NEVÍME, PROČ JSOU 

TAM TEDY VEDENY POZEMKY V BLÍZKOSTI POHOSTINSTVÍ ?    

 

12. 27.9.2012 – jednání zastupitelstva - Na jednání přítomna další osoba – Ing. 

Bauerová z odboru dozoru a kontroly veřejné správy Ministerstva vnitra ČR. Ta 

bude v současné situaci poskytovat metodickou pomoc obci.... P. Forman a p. 

Prouzová se v této chvíli pokoušejí vykázat z jednání veřejnost, tedy nás – bohužel 

- opět nevybíravými, urážlivými  a hanlivými výrazy. ...Díky zásahu Ing. Bauerové 

na veřejném jednání po nějakou dobu zůstáváme. Přes, pro nás nepochopitelné, 

chování našich zastupitelů, nechceme situaci hrotit. ODCHÁZÍME !  

 

Před odchodem je p. starosta vyzván ke dvěma věcem:  

 

 Písemně vyjádřit své stanovisko k petici, s tím, že zákonná lhůta 

vypršela 22.9.2012! 

 Svolat veřejnou schůzi, na které bude občanům vysvětlena vzniklá situace 

a fungování obce do budoucna / vzniklé fámy o tom, že v zimě nebude 

vyhrnován sníh apod.... / 

 

SVOLÁNÍ VEŘEJNÉ SCHŮZE BYLO p. FORMANEM PŘISLÍBENO, a ze strany 

Ing. Bauerové doporučeno. 

 

Na závěr nám dovolte, abychom poděkovali všem, kteří se některých našich 

jednání s OÚ Borová účastnili. Ti snad i potvrdí, že jsme, oproti druhé straně, vždy 

mluvili slušně, bez urážek, osočování a s tím, že nám jde POUZE o nebytí větrných 

elektráren na Borové ! Není tedy pravdou, že se snažíme jít proti zastupitelům nebo 

zpochybnit jejich schopnosti.... 

 

Všem přejeme krásné dny. 

      Za členy petičního výboru Pavel Jirka 


